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Bogdan Chiritiou: Zona de asigurari este una problematica; a trebuit sa dam doua

rânduri de amenzi

Zona de asigurari este una problematica, si în special zona de RCA, aceasta fiind una dintre putinele situatii

în care Consiliul Concurentei a trebuit sa dea doua rânduri de amenzi companiilor implicate, a declarat,

luni, presedintele Consiliului Concurentei, Bogdan Chiritoiu, la audierile de la Comisia economica, industrii

si servicii din Senat.

 

"Ati primit o documentatie destul de ampla din partea noastra, deci nu o sa intru în toate detaliile pe care le-am

prezentat acolo. Vedeti ca zona de asigurari e pe de o parte una unde am avut o activitate intensa, pe de alta parte e

o zona problematica. Şi în special zona de RCA. Nu numai zona de RCA, dar cu predilectie zona de RCA. De ce

spun asta? E una dintre putinele situatii în care noi a trebuit sa dam doua rânduri de amenzi companiilor implicate.

În majoritatea situatiilor intervenim într-o piata, dam amenzi, lucrurile se normalizeaza, nu e nevoie sa ajungem la

al doilea rând de sanctiuni. Deci e foarte rar ca sa ajungem la o industrie sa aplicam doua rânduri de sanctiuni

acelorasi companii. Şi evitam pe cât se poate acest lucru. La asigurari suntem din pacate în situatia în care sunt

companii care au primit doua sau trei amenzi din partea noastra. Amenzile sunt foarte mari. Nu sunt amenzi mici,

procedurale. Sunt amenzi foarte mari, de milioane de euro. Deci e o industrie care e problematica din punctul

nostru de vedere", a spus presedintele Consiliului Concurentei.

 

Bogdan Chiritoiu a explicat ca institutia investigheaza comportamente care duc la cresteri ale preturilor la

consumatori. El a mentionat ca a facut o analiza în aceasta piata, iar pe baza ei au fost facute o serie de

recomandari. Acestea se regasesc în ordonanta guvernului din 2016, dar mai sunt o serie de elemente care nu au

fost preluate si implementate. Recomandarile merg pe ideea de a reduce costurile si în acest fel preturile.

 

"Din pacate avem o noua criza pe piata de asigurari. Ceea e foarte rau pentru toti cei implicati. Dar crizele pot fi si

oportunitati sa venim sa reglementam lucrurile care nu merg atât de bine. Acelea care au mai ramas de

îmbunatatit", a subliniat Chiritoiu.

 

De asemenea, el a mentionat legatura pe care Consiliul Concurentei o are cu Autoritatea de Supraveghere

Financiara.

 

"Avem o strânsa legatura cu ASF-ul. Nu putem sa ne îndeplinim unul rolul altuia. Noi suntem creati ca sa ne

asiguram cumva ca preturile nu cresc prea mult. Sa ne asiguram ca avem concurenta si preturile nu cresc. ASF-ul a

fost creat pentru ca firmele de asigurari sa nu-si ia riscuri pe care nu le pot duce. Ei sunt un reglementator

prudential, cum e BNR-ul. E un reglementator prudential. Are grija ca bancile sa nu ramâna fara capital. Noi

încercam opusul. Da, noi am vrea ca bancile sa aiba dobânzi mai mici sau vrem ca RCA-ul sa fie mai mic. Rolurile

noastre sunt complementare. Desigur, lucram strâns unii cu altii. Dar evident nu putem sa suplinim unii activitatea

altora. De ce? Pentru ca nu avem pârghii legale. Eu nu pot sa fac ce face ASF-ul. Nici eu si nici colegii mei. Nici

ASF-ul nu poate sa faca ce facem noi. Şi nu avem nici expertiza. Adica daca ne punem sa calculam, se vorbeste de

plafonare. daca ne întrebati pe noi cât sa fie RCA-ul, ca e bine sa fie cel din martie 2022 sau din aprilie, nu stiu sa

va spun. Ca nu avem niciun fel de expertiza sa spunem noi cât ar fi bine sa fie pretul", a precizat seful autoritatii de

concurenta.

 

Acesta a mentionat ca cea mai recenta amenda a fost data în luna decembrie a anului trecut.

 

Presedintele Comisiei economice a Senatului, Daniel Zamfir, a adus în discutie cazul falimentului Euroins si a

cerut demisia presedintelui Consiliului Concurentei.
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"Ca sa fie limpede: afacerea asta nu e nici a lui Euroins nici a lui City. Da, practic nu e afacerea lor. Asa înteleg eu

pentru ca noi suntem obligati sa platim acesti bani la o companie de asigurari care de fapt doar îi administreaza.

Nu este pe un mecanism de business sofisticat prin care ei sa-si dezvolte afacerea si sunt niste minti luminate. Nu.

Insist sa spun ca aveti o raspundere, pentru ca nu numai ca acele preturi de dumping nu se justificau în piata, dar

era limpede ca sunt mult sub costul real. Dar ce se întâmpla? Aveati rezultatul. Aceste doua companii nu plateau

daunele. Şi v-a scris ASF-ul aici, ca astia nu platesc daunele, ca din 10 daune ei plateau numai una. Deci doar 10%

din banii asiguratilor se întorceau acolo unde trebuiau sa se întoarca si anume acoperirea daunelor. Oamenii când

au vazut ca functioneaza mecanismul acesta, de aceea si-au permis sa vina cu aceste preturi, pentru ca îsi

premeditasera foarte bine mecanismul prin care nu platesc daunele, aduna cât mai multi bani din piata, îi transfera

în offshore si statul român prostul sa plateasca. Domnule, daca dumneavoastra spuneti ca nu aveti ce sa faceti,

dati-va domnule demisia!", a spus Daniel Zamfir. 
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